
Zápisnica č.5/2023 zo 4. riadneho zasadnutia OZ Bajany, 

konaného dňa 25. 10. 2023 o 15,30 hod. 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Overovatelia zápisnice: 

Ing. Anna Bumberová    p. Beáta Granatová              

............................................................         .......................................................... 

Program zasadnutia: 
1. Úvodné náležitosti 

a/ Otvorenie zasadnutia 
b/ Určenie zapisovateľa a overovateľa zápisnice 
c/ Kontrola plnenia uznesení prijatých na minulých zasadnutiach OZ 

2. Schválenie programu zasadnutia 
3. Informácie o dlhopisoch VVS 
4. Prejednanie a schválenie VZN o podrobnostiach a organizácii miestneho referenda 
5. Prejednanie a schválenie VZN o podmienkach poskytovania dotácií z rozpočtu  obce 
6. Prejednanie a schválenie VZN o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb v obci 
7. Prejednanie a schválenie VZN o určení spádovej MŠ zriadenej obcou 
8. Prejednanie a schválenie VZN o vyhradení miest a ustanovení podmienok na umiestňovanie 
volebných plagátov na verejných priestranstvách na území obce počas volebnej kampane 
9. Prejednanie a schválenie zrušovacieho VZN 2/2022 o poskytovaní finančných prostriedkov MŠ 
10. Prejednanie a schválenie Vnútorného predpisu obce Pravidlá kontrolnej činnosti v obci Bajany 
11. Zhodnotenie osláv Dňa obce 
12.Prejednanie predĺženia nájomnej zmluvy Š Macik 
13 Rôzne 
14. Diskusia 
15. Záver 

1. Úvodné náležitosti 

a/ Otvorenie zasadnutia  

Zasadnutie otvorila starostka obce I. Bosnyáková, ktorá privítala prítomných. 

Konštatovala, že z 5  poslancov sú prítomní   4     poslanci, čiže zastupiteľstvo je uznášania 

schopné. 

b/ Určenie zapisovateľa a overovateľa zápisnice  

Za zapisovateľa bola určená p. Oľga Salayová 

Za overovateľov zápisnice boli určení a schválení: 

Ing. Anna Bumberová 

p. Beáta Granatová 

c/ Kontrola plnenia uznesení prijatých na minulom ustanovujúcom OZ  

Bolo prijaté uznesenie č. 20/3/2023, ktorým sa schválilo rozšírenie školského obvodu 

obce Bajany o školský obvod Bežovce. Vybavením potrebnej dokumentácie bola poverená starostka 

obce Ibolya Bosnyáková. Uznesenie bolo splnené, je podpísaná dohoda medzi zriaďovateľom ZŠ s MŠ 

Bežovce obcou Bežovce a obcou Bajany. Dohoda je účinná od 01. 09. 2023. 
 

2. Schválenie programu zasadnutia  

Starostka obce prečítala program zasadnutia OZ /uvedený v úvode/ a vyzvala poslancov OZ, 

aby sa k nemu vyjadrili. Poslanci s programom OZ súhlasili  

Pripomienky: žiadne 



Za:     4            Proti:       0       Zdržali sa:  0 

Program zasadnutia OZ bol  jednohlasne schválený 

Uznesenie č. 22/4/2023 
 
3. Informácie o dlhopisoch VVS 
Účasť na zasadnutí OZ prisľúbili zástupcovia Klubu akcionárov VVS, ktorí vám podajú podrobné 
informácie a budú odpovedať na vaše otázky. Zasadnutia sa zúčastnili p. Hildebrand a p. Smorada. 
Podali poslancom OZ podrobné informácie o Dlhopisovom programe garantovaných výnosov 
a odpovedali na otázky poslancov. 
Doteraz bola obec vlastníkom vodárenských akcií v počte 6 995, 066 ks. Podoba akcií – listinná, t. z., 
že na meno obce bola vystavená Hromadná akcia nahradzujúca 2939 ks kmeňových listinných akcií 
na meno emitenta, čiže obec. Obec z tejto hromadnej akcie nemala žiadne výnosy alebo len 
minimálne.  V tomto roku prišla VVS, resp. Klub akcionárov VVS s myšlienkou, aby akcionári VVS 
prešli na dlhopisový program, z ktorého by každý rok boli vyplácané určité výnosy podľa počtu 
dlhopisov. Dlhopisový program garantovaných výnosov má určité výhody. Zmyslom Dlhopisového 
program garantovaných výnosov VVS, ktorý je určený pre mestá a obce, ktoré sú akcionármi vodární 
je umožniť im zabezpečiť reálny každoročný výnos plynúci z vlastníctva cenných papierov VVS. 
Výnosy z dlhopisov VVS Voda spieva I. znamenajú pre mestá a obce až 16-násobne vyššie ročné 
príjmy, ako im doteraz priemerne plynuli vo forme dividend z akcií VVS. Obec sa v júli 2023 online 

zaregistrovala do Dlhopisového program garantovaných výnosov a 1.8.2023 boli zaslané Zásady 
nakladania s majetkom obce. Registráciou by mala obec získať stabilný príjem na najbližších 20 rokov. 
Ročný výnos pre našu obec by mal byť vo výške 2 341, - eur.  
 

Pripomienky: žiadne 

Za:        4        Proti:      0      Zdržali sa:    0 

OZ v Bajanoch berie na vedomie informáciu o Dlhopisovom programe grantových výnosov  
Uznesenie č. 23/4/2023 

 
4. Prejednanie a schválenie VZN o podrobnostiach a organizácii miestneho referenda 
Materiál bol poslancom OZ predložený elektronicky na preštudovanie. 
Pripomienky:  žiadne 
Za:                Proti:            Zdržali sa:     

VZN č. 6/2023 o podrobnostiach a organizácii miestneho referenda bol jednohlasne schválený. 

Uznesenie č. 24/4/2023 
 
5. Prejednanie a schválenie VZN o podmienkach poskytovania dotácií z rozpočtu  obce 
Materiál bol poslancom OZ predložený elektronicky na preštudovanie. 
Pripomienky:  §6 čl.1, čl.2 sa mení suma na 300, - € 
Za:         4       Proti:            Zdržali sa:     

VZN č. 7/2023 o  podmienkach poskytovania dotácií z rozpočtu  obce bol  jednohlasne schválený. 

Uznesenie č. 25/4/2023 
 
6. Prejednanie a schválenie VZN o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb v obci 
Materiál bol poslancom OZ predložený elektronicky na preštudovanie. 
Pripomienky:  žiadne 
Za:       4         Proti:  0          Zdržali sa: 0    

Návrh VZN č. 8/2023 o  pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb v obci bol  

jednohlasne schválený. 



Uznesenie č. 26/4/2023 
 
7. Prejednanie a schválenie VZN o určení spádovej MŠ zriadenej obcou 
Materiál bol poslancom OZ predložený elektronicky na preštudovanie. 
Pripomienky:  žiadne 
Za:        4        Proti:  0          Zdržali sa:   0  

VZN č. 9/2023 o určení spádovej MŠ zriadenej obcou bol jednohlasne schválený. 

Uznesenie č. 27/4/2023 
 
8. Prejednanie a schválenie VZN o vyhradení miest a ustanovení podmienok na umiestňovanie 

volebných plagátov na verejných priestranstvách na území obce počas volebnej kampane 

Materiál bol poslancom OZ predložený elektronicky na preštudovanie. 
Pripomienky:  žiadne 
Za:       4         Proti:  0          Zdržali sa:  0   
VZN č. 10/2023 o  vyhradení miest a ustanovení podmienok na umiestňovanie volebných plagátov na 

verejných priestranstvách na území obce počas volebnej kampane bol jednohlasne schválený. 

Uznesenie č. 28/4/2023 

 
Všetky tieto VZN boli aktualizované na terajšie pomery obce. 

9. Prejednanie a schválenie zrušovacieho VZN 2/2022 o poskytovaní finančných prostriedkov MŠ 
V nadväznosti na novelu zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej samospráve sa 

ruší povinnosť obce upravovať podrobnosti o poskytovaní finančných prostriedkov materskej škole a 

školským zariadeniam (MŠ, ŠKD, ŠJ) vydaním VZN (je potrebné ho zrušiť). Obec určí obvyklým 

spôsobom - podrobnosti financovania, - lehotu na predloženie údajov, - výšku finančných 

prostriedkov - deň v mesiaci kedy poskytne FP.  Materiál bol poslancom OZ predložený elektronicky 

na preštudovanie. 

Pripomienky:  žiadne 
 

Za:       4         Proti:   0         Zdržali sa:   0  

VZN č. 11/2023 , ktorým sa zrušuje VZN 2/2022 o poskytovaní finančných prostriedkov MŠ bol  

jednohlasne schválený. 

Uznesenie č. 29/4/2023 
 
10 Prejednanie a schválenie Vnútorného predpisu obce Pravidlá kontrolnej činnosti v obci Bajany 
Účinnosť Pravidiel kontrolnej činnosti v obci Bajany bude od 01.11.2023. Materiál bol poslancom OZ 
predložený elektronicky na preštudovanie. 
Pripomienky:   
Za:                Proti:            Zdržali sa:     

Vnútorný predpis obce č. 5/2023 Pravidlá kontrolnej činnosti v obci Bajany bol jednohlasne 

schválený. 

Uznesenie č. 30/4/2023 

 

 
 

 



 

11. Zhodnotenie osláv Dňa obce 
Dňa 5.8.2023 sa v našej obci konali oslavy Dňa obce. Prípravy, upratanie priestorov zorganizovala 

starostka obce spolu s pracovníkmi OcÚ.  Podarilo sa nám získať dostatok finančných prostriedkov zo 

sponzorských darov, čiže rozpočet obce nebol zaťažený a nepoužila sa ani hotovosť 500, - €, ktorú 

schválilo OZ. V programe vystúpili spevácke skupiny Tarnavčan, Pajtašky, Parobčaci. Požičali sme 

stany, aby sme oslavy zabezpečili aj počas nepriaznivého počasia. Počasie bolo nakoniec príjemné, 

bez dažďa. Ako hostia sa zúčastnili MUDr. V. Novotný, JUDr. I. Čižmárová, starostka obce Lekárovce, 

p. N. Meňkyová, starostka obce Pinkove, p. M. Babinčák, výtvarník, p. M. Hajduk. Varenie guláša 

zabezpečila p. M. Štundová a p. M. Karková, halászlé uvaril p. F. Salay st. O výdaj guláša sa postarali 

Bc. A. Salayová, L. Mižová, p. A. Gaťaš. Občerstvenie mal na starosti M. Kopor ml. s pomocníkmi. Pre 

deti bol pripravený detský kútik – maľovanie na tvár, omaľovanky, skákacie hrady, nanuky. Ozvučenie 

a večerná zábava boli v podaní DJ Fera. Podľa môjho názoru účasť bola dobrá. Veľká vďaka patrí 

všetkým, ktorí pri príprave tejto akcie pomohli. Ďakujem hlavne všetkým pracovníkom obecného 

úradu, poslancom OZ, dobrovoľníkom.  Ja osobne oceňujem, že každý priložil ruku k zrealizovaniu 

tejto akcie. 

Pripomienky: žiadne 

Za:       4         Proti:  0          Zdržali sa:   0  
 

OZ v Bajanoch berie na vedomie zhodnotenie osláv Dňa obce  
Uznesenie č. 31/4/2023 

 
12.Prejednanie predĺženia nájomnej zmluvy Š Macik 
P. Š. Macik doručil na obecný úrad žiadosť o predĺženie nájomnej zmluvy na prenájom pozemku 

o výmere 217 m2 vedeného na LV č. 1547, p. č. 716 o ďalšie tri roky 

Pripomienky: prenajať pozemok bezodplatne s tým, že menovaný bude udržiavať pozemok 

v náležitom poriadku, zmena LV na č. 1655, p. č. 753 

Za:        4        Proti:       0    Zdržali sa:    0 
 

OZ v Bajanoch schvaľuje  predĺženie nájomnej zmluvy na prenájom pozemkov pre Š. Macik 
do 30. 09. 2026 

Uznesenie č. 32/4/2023 
 

13 Rôzne 
- na obecný úrad bola doručená sťažnosť p. Š. Mižičku st. ohľadom susedských sporov, sťažnosť 
odovzdala p. starostka komisii na ochranu verejného poriadku na riešenie  
- futbalový turnaj – 10.8. – turnaj žiakov – Vysoká nad Uhom- 2. miesto 
- futbalový turnaj Bajančanov – mladší – starší – organizovanie M. Kopor ml. 
- obecný spravodaj 3/2023 – vydané koncom septembra 
- na dvere MŠ – nápis Materská škola Bajany – M. Babinčák – sponzorsky 
- nadácia EPH – vyúčtovanie projektu solárne osvetlenie nového cintorína. Vyúčtovanie bolo 
nadáciou schválené 
- ostatné práce na novom cintoríne – natieranie oplotenia, orezanie stromov, obnovenie číselného 
označenia, vykosenie, vyčistenie prístupovej  cesty, oprava parkoviska pred cintorínom, vývoz 
veľkokapacitného kontajnera, obnovenie tabule na súpis hrobových miest, natieranie obrubníkov 
- realizácia jesennej  výzdoby interiéru a exteriéru obce 



- obnovenie záhona pod lipou, vysadenie nových rastlín 
- boli schválené projekty na TSP a KC podané na IMPLEA s účinnosťou od 1.8.2023, čakáme na 
doručenie podpísaných zmlúv od Impley, aby sme mohli žiadať spätnú refundáciu za 8,9/2023 
a onedlho už aj za 10/2023 
- PPA refundovala vyplatenú sumu na výstavbu viacúčelového ihriska, návšteva Prima banky, 
podpísanie žiadosti o splatenie preklenovacieho úveru. Bola splatená suma 24 960, 50 €, zvyšná suma 
vo výške 3 039,50 € je splatná v januári 2024, môže sa zaplatiť naraz alebo v splátkach. 
- od 4.10.2023 do 31.3.2024 je platná nová dohoda PUPN, máme vedených dvoch UoZ 
- od ÚV sme dostali pri ukončení projektu na zamestnanie KC sumu 5 100, - € na paušálne náklady. 
Do KC sa dala namontovať klimatizácia – 1 ks pre obidve miestnosti 
- bol založený športový klub stolných tenistov, zúčastnili sa Open ligy, získali 7. miesto zo 14 
zúčastnených klubov, obec dala hráčom zhotoviť tričká s logom obce 
- obecné cesty sú v zlom stave, preto potrebujeme urobiť projekt na ich rekonštrukciu. Pri zisťovaní 
vlastníckych vzťahov sme sa dozvedeli, že cesta od súkromného obchodu po č. d. 168 nie je vo 
vlastníctve obce. Časť cesty vlastní KSK a ďalšiu časť SR, v správe SPF. Kontaktovala som SPF, kde mi 
navrhli, aby obec žiadala prevod pozemkov registra E delimitáciou. K tomu je však potrebný 
delimitačný protokol o prevode majetku z bývalých MNV. Formou žiadosti som kontaktovala Štátny 
archív Michalovce o nájdenie a vydanie delimitačných protokolov. Archív ich má k dispozícii, ale iba 
všeobecnou formou a konkrétne obecné cesty sa tam nespomínajú. Budem to ďalej riešiť cez 
katastrálny úrad. Ak sa získajú tieto delimitačné protokoly, následne môžeme požiadať SPF o prevod 
pozemkov pod obecnou cestou. 
- zúčastnila som sa Dňa obce vo Vysokej nad Uhom a v Pinkovciach 
- od 1.9.2023 nastúpila do pracovného pomeru ako kuchárka ŠJ p. Mariana Perduľáková. Bola prijatá 
na dobu určitú do 30.6.2024 so skúšobnou dobou 3 mesiace. 
- 30.9. 2023 sa konali voľby do NR SR. Obec sa podieľala na príprave volieb. Výsledky za našu obec 
boli zverejnené na FB stránke a na webovej stránke obce 
- ARRIVA Michalovce zorganizovala poradu starostov ohľadom zmien v cestovnom poriadku 
autobusov. Obec na základe petície občanov žiadala o zriadenie priameho autobusového spojenia do 
Veľkých Kapušian v ranných hodinách pre žiakov a študentov. Arriva nám v tomto smere vyjde 
v ústrety a zriadi priamy autobusový spoj pre žiakov a študentov. Ostatné požadované zmeny zvážia. 
- prebehli školenia BOZP a PO pre novoprijatých zamestnancov, ktorí školenia neabsolvovali minulý 
rok 
- začali sme s čistením kanálov v obci, kontaktovali sme aj Hydromeliorácie š. p. a žiadali sme súpis 
kanálov, ktoré sú v správe štátneho podniku. Na základe ich odpovede bude obec žiadať 
Hydromeliorácie o vyčistenie ich kanálov. 
- KC – reklamácia stavby – projektant poslal nákres riešenia odvetrania strechy, je naplánované 
stretnutie so Sta-Mi, je potrebné dohodnúť realizáciu prác a ostatné náležitosti 
- dňa 27.10.2023 – akcia pre seniorov – Október – mesiac úcty k starším, v programe vystúpia deti 
z miestnej MŠ, Pavlovčane. Pre seniorov sú nakúpené darčeky, pre ženy deky, pre mužov nástenné 
hodiny. Tieto darčeky sa rozniesli do obce každému seniorovi 18.10. Pre tých, ktorí sa zúčastnia 
posedenia sú pripravené malé darčeky, ktoré vyrobili pracovníčky KC a deti z MŠ. 
- na traktore Kubota bola dodávateľskou firmou vykonaná bezplatná kontrola nádrže na Adblue,  
zároveň sme kúpili oleje a filtre na pravidelnú povinnú výmenu 
-telefonicky bolo s dopravným inšpektorátom prejednávané zriadenie priechodov pre chodcov 
v našej obci. Je potrebné vypracovať projektovú dokumentáciu. Podmienky na zriadenie priechodu: 
ústenie priechodu na chodník, osvetlenie priechodu, nestačí verejné osvetlenie, označenie priechodu 
prvkami pre nevidiacich, označenie priechodu pred a za priechodom dopravnou značkou. Vyjadrenie 
má vydať dopravný inšpektorát, správa ciest KSK a na základe toho Okresný úrad, odbor dopravy. Je 
to dosť nákladná záležitosť, preto navrhujem počkať na výzvu a žiadať NFP  
-13.10. 2023 sme dostali výzvu od okresnej prokuratúry ohľadom previerky zákonnosti postupu obcí 
pri prijímaní VZN obce. Vyžiadanú dokumentáciu bolo potrebné doložiť do 7 dní od doručenia výzvy. 
Dokumenty boli doložené 18.10. 



- 19.10. sa uskutočnila revízia na elektronickú sirénu obce vykonanú ministerstvom vnútra 
- MIRRI – obdŕžali sme správu o stave a dostupnosti našej webovej stránky. Bude ju treba prispôsobiť 
požiadavkám, ktoré sú kladené na formu stránky. V tejto veci bolo jednané s p. Jarabkom, ktorý nám 
má zabezpečiť skontaktovanie na firmu, ktorá rieši tieto otázky 
- miestne dane a poplatky – do budúceho zastupiteľstva, ktoré by sa malo konať začiatkom decembra 
2023, starostka navrhla poslancom OZ zvážiť zvýšenie poplatku za vývoz TKO na sumu 15, - € na 
osobu a rok 
- v sobotu večer občania obce hlásili starostke, že na kultúrnom dome sa rozbíjajú okná. Keď na nich 
susedia kričali, ušli.  Starostka kontaktovala políciu Pavlovce nad Uhom, ktorí vykonali obhliadku 
okolia kultúrneho domu za prítomnosti starostky. Nikoho nenašli. Polícia monitorovala okolie aj 
počas noci. Zistilo sa, že okná rozbíjali mladí ľudia z Pavloviec nad Uhom. Na oplotenie sa vyvesili 
nápisy so zákazom vstupu do objektu.  
 
14. Diskusia 
- prebehla priebežne počas prejednávania jednotlivých bodov programu 
 
15. Záver 
 
Starostka poďakovala prítomným za účasť na zasadnutí OZ 
 

Zapisovateľ:         Oľga Salayová                                                       Ibolya Bosnyáková, starostka obce 

 


